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V minulém úvodním článku jsme psali také o přírodních živlech a kata-
strofách, které postihly některé české a moravské kraje. Při zpětném přečte-
ní může kohokoliv napadnout, že jsme tímto povídáním přivolali masivní 
srpnové krupobití. Dle historických údajů postihly Zvoli přívalové deště 
v roce 1956, nyní bylo množství dešťové vody srovnatelné, ale v jiném sku-
penství. Při množství ledových krup, které během pár desítek minut napa-
daly, jsem šťastný, že nedošlo k žádným výrazným materiálním škodám 
a zvláště k žádným újmám na zdraví. Hromádky ledu tály celé pondělí, 
a i proto je až s podivem, že vydržely střechy i většina střešních oken. 
Minule jsme taky poměrně přesně popsali, jak může dojít k přetečení vody 
přes hráz rybníka. A do dvou měsíců byla z teorie realita. A já naštěstí mohl 
s klidným srdcem reagovat na mnoho telefonátů vyvolaných zprávou v rádiu, 
že sice rybníky přetekly, ale hráz se opravdu neprotrhla a voda nikomu nezpů-
sobila velké škody. Jen pár kaprů se svezlo o kus níže pod rybník na tobogánu 
a ti pak byli dopraveni ve kbelících zpět. Náhody se dějí a my se o tom mohli 
přesvědčit na vlastní kůži. Větru a dešti poručit prostě nejde. 
Tímto vydáním Zvolských novin končí náš čtyřletý mandát ve vedení 
obce. Úsměvná jsou pro mne povídání o „předvolebních opravách a úpra-
vách“ v obci. Úsměvná proto, že to vypadá, jako bychom celé tři a půl 
roku nic nedělali a začali až v létě. Jsem rád, že se krok po kroku ve Zvoli 
leccos mění. A že v létě letošního roku přišly na řadu zastávky a silnice? 
Jednoduše na ně přišla řada v dlouhém seznamu priorit, který se průběž-
ně doplňuje na základě množství použitelných financí. Žijeme v krásné 
obci a ta si zaslouží citlivý rozvoj a stejný přístup se musí týkat i jejího 

zvelebování. Proto mám velkou radost například z pohledu na obsazené 
lavičky u rybníků na návsi nebo z plných dětských hřišť.
Uplynulé čtyři roky byly pro mne velkou životní zkušeností. Mnohé si-
tuace byly pro nás úplně nové a jsem přesvědčen, že naprostá většina 
lidí si nedokáže představit, co vše se dostane na stůl obecního úřadu. 
Poděkování patří všem, kdo se zapojili do naší týmové práce a aktivně se 
zapojili do všech fungujících odborných komisí. Právě díky těmto dob-
rovolníkům je život ve Zvoli tak aktivní a pestrý. Každá nová situace po-
sunuje člověka zkušenostně dále, ať už je ta zkušenost pozitivní nebo 
negativní. Zklamán jsem například ze spolupráce s některými zastupiteli, 
pár zastupitelů „opozice“ bylo bohužel mnohdy více konfrontační než 
konstruktivní, jak slibovali na prvních zasedáních po volbách. Překvapilo 
mne také, že se někteří zastupitelé ani neinformovali o průběhu řádných 
zasedání, kterých se neúčastnili. Určitě stojí za nahlédnutí tabulka s účas-
tí jednotlivých zastupitelů na zasedáních. Z ní plyne například i zájem 
o práci pro Zvoli, s účastí ani ne na dvou třetinách zasedání se toho oprav-
du pro obec udělat moc nedá. A to jsou pouze oficiální zasedání zastupi-
telstva obce, ta skutečná práce se děla v mezidobí mezi zasedáními...
Vítězové říjnových voleb jsou ve vašich rukou, volte podle svého nejlep-
šího přesvědčení. Zvoli přeji to nejlepší možné vedení, které by se mělo 
především snažit o maximální spokojenost všech, kteří ve Zvoli nejen 
bydlí, ale hlavně žijí.

Marcel Pudich
starosta

...na závěr volebního období 

Foto: Jan StoklasaFoto: Jan Stoklasa
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Rada obce Zvole na svých zasedáních probíra-
la také tyto body:

Rada obce schválila závěrečné vyúčtování • 
sbírky na dětská hřiště a sportoviště, která 
byla uzavřena.
Rada obce vzala na vědomí oznámení o ko-• 
nání dne SK Zvole, který bude v září oslavou 
pětiletého výročí vzniku Sportovního klubu.
Rada obce schválila nákup nových žebří-• 
ků pro SDH Zvole.
Rada obce schválila mimořádnou dota ci • 
pro základní školu, ze které bude hrazeno 
broušení parket a další drobné opravy.
Rada obce schválila konečnou podobu • 

nových autobusových zastávek u nové 
Zvole a u Černík.
Rada obce projednala stížnost na zvýše-• 
nou hlučnost z prostoru „komerční zóny“ 
a bude tuto stížnost řešit.
Rada obce odsouhlasila smlouvu na čiště-• 
ní a nátěr sloupů veřejného osvětlení.
Luboš Hrachovec informoval Radu obce • 
o humanitární sbírce pro obec Hejnice, kte-
rou organizoval SDH Zvole.

Úplné zápisy ze zasedání Zastupitelstva a rady 
obce Zvole naleznete na obecním úřadě nebo 
na www.zvole.info.

Ze zasedání Rady obce

ZPRÁVY Z OBCE

Zastupitelstvo obce Zvole schvaluje:
Rozpočtové opatření č. 3/2010 (příl. č. 1).• 
Přijetí daru – pozemek parcelní číslo PK • 
477/1 o výměře 2 309 m2 k. ú. Zvole u 
Prahy od p. Jaroslava Nerada, J. Štulíka 
19, 252 45 Zvole.
Přidělení finančních prostředků zájmo-• 
vým organizacím:
Sokol Zvole 70 000,- Kč
SK Zvole 40 000,- Kč
ČSZ Zvole 2 500,- Kč
ČSZ Černíky 2 500,- Kč
Finanční dar obci Hejnice určený na po-• 
moc po povodních ve výši 50 000,- Kč.
Revokaci usnesení Zastupitelstva obce • 
Zvole č. 10/U/1 ze dne 18. 3. 2010 – bod 
Návrh zadání změny č. 3 ÚPNSÚ Zvole. 

Zhotovení geometrického plánu s oddě-• 
lením z pozemku PK 347 v k. ú. Zvole 
a přípravu směny pozemků. Jednáním po-
věřuje zastupitelstvo obce Ing. Miroslava 
Stoklasu.
Sepsání smlouvy o uložení potrubí na po-• 
zemku parc. č. 738 k. ú. Zvole u Prahy po 
dobu technologickéw životnosti potrubí.

Zastupitelstvo obce Zvole neschvaluje:
Nabídku k odprodeji pozemků parc. č. • 
274/1 k. ú. Zvole u Prahy z důvodu nut-
nosti dodržení zákonného postupu.
Žádost o věcné břemeno na pozemku • 
parc. č. 738 k. ú. Zvole u Prahy.

Za návrhovou komisi:
Hana Šiplerová, Luboš Hrachovec

Usnesení ze zasedání Zastupitelstva 
obce Zvole konaného dne 22. 9. 2010

Podpora otevření 
břežanského 
nájezdu na okruh 
Prahy

Dne 20. září byla konečně slavnostně otevře-
na jižní část expresního okruhu kolem Prahy 
těsně sousedící s naším regionem. Jeho využi-
telnost je bohužel pro nás z důvodu uzavřené-
ho nájezdu u Dolních Břežan dost omezená. 
Organizujeme proto pro obce Mikroregionu 
Dolnobřežansko petici za otevření „našeho“ 
nájezdu.
Podepisování petice bude probíhat v nejbliž-
ších dnech na obecním úřadě ve Zvoli, v hospo-
dě U Jílků, před samoobsluhou ve Zvoli a v ob-
chodě v Černíkách. Petice bude použita jako 
důležitá součást tlaku na pražská zastupitelstva 
a státní orgány. Věříme, že nás podpoříte.

Eva Lövenhöferová

Každý volič obdrží jen jediný volební lístek, na 
kterém však budou uvedeny všechny kandidu-
jící volební strany. Může pak volit buď jednotli-
vou stranu anebo si vybrat jednotlivé kandidáty 
z libovolných kandidujících stran. Hlasů může 
uplatnit jeden až 15 (počet členů zastupitelstva 
ve Zvoli), volební lístek pak může vypadat jako 
dobře vyplněný sázkový kupon. 
Pro správnou volbu můžete použít jeden ze tří 
následujících způsobů volby:

Rozhodnete-li se hlasovat pro určitou stra-• 
nu, označíte u jejího názvu křížek. Tato 

strana pak získá automaticky 15 hlasů. Volič 
nemůže hlasovat pro více než jednu volební 
stranu.
Můžete zakřížkovat také jen kandidáty z li-• 
bovolných stran, kterým se rozhodnete dát 
svůj hlas, maximálně však 15 křížků. V této 
variantě si vlastně zvolíte vlastní „ideální“ 
zastupitelstvo. Nevolíte tak stranu, ale jed-
notlivé kandidáty.
Zákon umožňuje hlasovat jak pro stranu, • 
tak pro kandidáty z jiných volebních stran. 
Můžete tedy označit stranu a dále si vy-
brat i kandidáty z jiných volebních stran 

a u jejich jména provést křížek. Pak vámi 
zvolená strana nezíská všech 15 hlasů, ale 
z těchto 15 hlasů se jí odečte tolik hlasů, 
kolik kandidátů z jiných stran jste zakříž-
kovali. V takovém případě můžete udělit 
logicky až 14 hlasů kandidátům z jiných 
stran (v případě udělení 14 křížků kandi-
dátům jiných stran by na zvolenou stranu 
zbyl jen jediný hlas).

Na hlasovacím lístku se nesmí škrtat, byl by 
celý neplatný.

Redakce

Jak hlasovat v komunálních volbách 2010
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Dne 2. září uspořádali zahrádkáři zájezd do 
kláštera Zlatá Koruna a na Lipno. Klášter je 
pokládán za jeden z nejcennějších komplexů 
gotické architektury. S naší obcí má mnoho 

společného nejen časově. Zakladatelem byl 
panovník Přemysl Otakar II., král "železný 
a zlatý". Po bitvě proti uherskému králi roku 
1260 založil klášter Svatá trnová koruna 

(později Zlatá Koruna) jako dík Bohu za 
vítězství. V jiné bitvě u Mühldorfu v roce 
1257 se velmi osvědčil jeho věrný Diviš ze 
Všechrom, kterému daroval za zásluhy zdejší 
krajinu. Zde založil naši obec s návsí a ryb-
níky. Jak promyšleně jednal, oceňujeme 
dodnes.
Další zastávka byla na Lipně, kde jsme poo-
bědvali v hotelu Admirál a poté jsme prošli are-
ál Marina, což je moderní hotelový komplex na 
pláži u jezera. Na parkovišti už nás očekával 
pan Jakubek, řidič, který nás vždy bezpečně 
doveze na všech výletech. Na přehradě jsme 
sestoupili do infocentra, kde nám průvodce 
promítl video o stavbě přehrady a podzemní 
hydroelektrárny. Umístění elektrárny je v jes-
kyni ve skále v hloubce 171 m. Tunelem se při-
vádí voda na turbiny a dále pokračuje až do 
přehradní nádrže Lipno II, kde roztáčí další 
turbinu. Tato stavba je svým řešením evrop-
ským unikátem.
Měli jsme možnost srovnání nejstarší i nejnověj-
ší architektury, bylo to jistě zajímavé. V letošním 
roce to byl poslední zájezd. Kam vyrazíme příš-
tě, záleží na přání občanů.

Věra Vyskočilová

Možná jste to už zaznamenali. Naše zastupi-
telstvo se rozhodlo obnovit kronikářské čin-
nosti v obci a nabídlo mi kroniku vést a psát. 
Rád jsem to přijal. Rozhlédl se, byl na ně-
jakém tom školeníčku archivářů a kroniká-
řů – a jsou to často skvostní umělci – s tím, 
že začneme letošním rokem. Chtěl jsem na-
vázat na to minulé. Mám na mysli záslužné 
věci shromážděné, okomentované a umělec-
ky dozdobené panem inženýrem Eduardem 
Zajíčkem a jeho nejbližšími spolupracovníky. 
Je to smutné, ale není navázat na co. Ty staré 
dokumenty i záznamy se někam poděly. Je to 
škoda. Byly originální výpovědí o době – lidé 
mých ročníků pamatují, že tu byl komuniz-
mus a kdo ho tu propagoval a udržoval, snad 
zamýšlené ukrývání s tímto důvodem jeví se 
mi jako směšné, když čtu jak rada MNV po-
věřuje funkcí kronikáře občana oddaného li-
dově-demokratickému zřízení s politickou vy-
spělostí a všeobecnými znalostmi – a bylo by 
snadné na ně navázat. Nejde to, škoda... teh-
dejší kronikář byl vážen od okresního archivu 
a vlastivědného muzea.
S čím tedy na začátku přicházím? Nemůžu 
přehlížet pokrok a nová média. Nemá cenu 
všechno opisovat, obec má vlastní webové 
stránky (velký dík Ondřeji Neffovi a uznání 
mladému Janu Stoklasovi), dostatek prvot-
ních dokladů o počtu občanů, katastru, nemo-
vitostech i významných budovách, voličích, 
hasičích, podnikatelích a službách, spojení 

s Prahou i okolím, jména ulic i návsi, dá se 
najít takřka vše. To chci soustředit v přílo-
hách a nebudu do toho vůbec zasahovat. Sám 
bych tento rok, a snad i ty příští, než to ně-
komu předám, okomentoval po svém způso-
bu. Spisovnou, ale neúřední řečí, aby bylo 
taky trochu vidět, čím obec dýchá neoficiál-
ně mimo tištěný sektor, jen tak mezi sebou 
Zvolák se Zvolákem. Třeba v hasičárně, v krá-
mu, na zastávce u autobusů, popřípadě na za-
hradě či v šenku u Zděnka Jílka. Z oficiálního 
bych chtěl jen fotograficky zaznamenat všech-
ny zastupitele (ty současné i zakrátko zvole-
né) a vedení spolků a klubů.  
Když to půjde, pokusím se najít některé archi-
válie i z minulosti. Vím, že „v tom nejsem zda-
leka sám“, už teď mám zkušené, vzdělané a spo-
lehlivé kolegy v naší tiskové komisi (především 
Jaromír Vitvar a Marcel Pudich). Chci „pocho-
dit“ i jinde. Třeba u Vás. U čtenářů našich obec-
ních novin. Už mám takový malý souhrn, kdo 
v jakém spolku a při jakých akcích býval uznáva-
ným a oblíbeným „tahounem“ a takoví  mi určitě 
své svědectví, vzpomínku, plakát či fotku určitě 
zapůjčí či dokonce pro kroniku poskytnou v ori-
ginále. U těch, co už mi to bohužel odvyprávět 
nemohou, obrátím se na jejich nejbližší. Nechci 
z nedávné minulosti „přehlédnout“ žádnou po-
pulární či uznávanou postavu naší obce. 
Takže, „všichni dobří rodáci“, zkuste mi v tom 
pomoct – a nezapomínejte: v roce 2017 bude-
me slavit 750 let obce Zvole! Ti, co uskutečnili 

oslavy 700 let, nám pamětníkům – a to jsem 
i já – zanechali nezanedbatelné, ještě dnes 
máme na co vzpomínat. Ty oslavy se skutečně 
povedly. 

Vladimír Zápotocký

Zase máme kroniku Vzpomínka

Ráda bych vzpomněla na svého tátu, Jozefa 
Daranského, který by letos 19. srpna oslavil 
velké kulaté narozeniny, bylo by mu 70 let. 
Zemřel po krátké nemoci 7. prosince 2009. 
Jistě si na něho vzpomene spousta lidí, ka-
marádů a známých. Věnujte „Američanovi“ 
krátkou vzpomínku.

Za rodinu děkuje dcera Petra

Zahrádkáři na výletě

Foto: Jiří VyskočilFoto: Jiří Vyskočil
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Volby do zastupitelstva pro Zvoli a Černíky na období 2010–2014, kandidáti ODS
Bude nám ctí, pokud nám umožníte pokračovat v započaté práci.
Také za poslední čtyři roky udělaly Zvole 
a Černíky několik kroků dopředu. A potěšující 
je, že na další kroky je naše obec připravena 
a některé budou opravdu mílové. 
Úvod právě končícího volebního období nebyl 
jednoduchý, protože obec byla výrazně zadluže-
na, na doplacení stavby čističky odpadních vod 
bylo nutné čerpat úvěr ve výši čtyři miliony korun 
a dluhy u dodavatelů dosahovaly necelých 800 ti-
síc korun v nezaplacených fakturách. V současné 
době je obecní pokladna již dávno stabilizová-
na, bez jakýchkoli dluhů a i po prvním dopadu 
finanční krize je obec připravena pokračovat v již 
započatých projektech. Některé jsou financova-
telné z obecního rozpočtu a u větších je počítáno 
se spolufinancováním z vnějších zdrojů.
Nejbližší stavbou by měl být polyfunkční 
dům, který nahradí současnou budovu družiny 

a zdravotního střediska. Byly vyřízeny veškeré 
podklady k zahájení stavby, zbývá jen řádně vybrat 
nejlepšího dodavatele a zajistit spolufinancování.
Velmi potřebné je již mnoho let rozšíření sou-
časného hřbitova a my si toho byli také vědo-
mi. I pro tento projekt jsou připraveny všech-
ny dokumenty, navíc je dohodnuta s obcemi 
Březová-Oleško a Ohrobec spolupráce na pro-
váděcích pracích, po jejichž dokončení bude 
mít Zvole vyřešenu problematiku hřbitova na 
mnoho let dopředu. 
Velmi dobrá spolupráce se zmíněnými obcemi, 
ve které bychom chtěli pokračovat, je podkla-
dem pro další stavbu – vyrovnávací vodojemy, 
které budou tečkou za problémy s nízkým tla-
kem vody v některých částech Zvole.
Již mnoho zastupitelstev slyšelo nářky rodi-
čů na nedostatečnou kapacitu mateřské školy. 
Převis nepřijatých dětí byl každý rok až stopro-
centní, jediným možným východiskem je vý-
stavba úplně nového, moderního objektu. Proto 
byly v minulých letech investovány do výkupu 
pozemků a přípravy projektové dokumentace 
nemalé prostředky. Nyní víme, kde jednat o fi-
nancování samotné stavby, která bude ve Zvoli 
nejnákladnější za posledních mnoho let. Rádi 
bychom ve Zvoli měli atraktivní mateřskou 
školku, do které se děti těší.
I tyto stavby jsou dílčími kroky ke zlepšování 
infrastruktury obce, vedoucí k postupnému 

uvolňování stavebních uzávěr. Víme, že těch 
potřebných kroků je mnoho a je nutné je řešit 
postupně právě proto, aby se obec nedostala 
do zbytečných finančních problémů.
Vážíme si otevřenosti občanů k obecnímu úřa-
du a snažíme se nabízet maximum informací, 
které všichni potřebují. I nadále chceme hlavně 
díky aktuálním internetovým stránkám a pes-
trým Zvolským novinám všechny zájemce 
detailně informovat o veškerém dění ve Zvoli 
a Černíkách.
V uplynulých čtyřech letech nás i přes částečné 
problémy těšilo pracovat pro Zvoli, postupně 
obec zkrášlovat a otevírat další stavby, ať už to 
byly chodníky, dětská hřiště, nové komunikace 
a jiné. Jsme rádi, že jste se přicházeli potkávat 
a bavit. Je velmi příjemné, že počet trvale hláše-
ných obyvatel ve Zvoli a Černíkách neustále roste, 
protože platí přímá souvislost mezi trvale hláše-
nými občany a příjmy do obecní pokladny. 
A nejen proto nám opravdu bude ctí, pokud bu-
deme moci v započatém díle pokračovat.

Děkujeme za vaši důvěru, 
kandidáti za ODS

PŘEDSTAVENÍ KANDIDÁTŮ PRO KOMUNÁLNÍ VOLBY
prostor daný Usnesením ze Zasedání zastupitelstva obce Zvole ze dne 3. června 2010

Detailní volební program naleznete ve svých 
poštovních schránkách a na předvolebním se-
tkání v úterý 12. října 2010 od 19:00 v hospodě 
V zátiší u Zdeňka Jílka.

Kandidáti ODS pro komunální volby ve Zvoli, zleva: Václav Jež, Jaroslava Hrubá, Miroslav Němeček, Hana Šiplerová, Jana Probstová, Lubomír Duda, Miroslav 
Stoklasa, Marcel Pudich, Luboš Hrachovec, Pavel Koudelka, Eva Lövenhöferová, František Králíček, Jana Straková, Marek Novák, Katarína Hánělová
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Volby do zastupitelstva pro Zvoli a Černíky na období 2010–2014, 
kandidáti „Pro občany Zvole“

Kandidáti sdružení „Pro občany Zvole“  ani na telefonické upozornění předsedy tiskové komise nedodali předvolební materiály pro  zveřejnění 
ve Zvolských novinách. Z tohoto důvodu redakční rada doplňuje alespoň jmenný seznam Sdružení nezávislých kandidátů: Ing. Marie Figelová, 
Josef Šebek, Miloslav Petříček, Pavel Sobotovič, Michaela Mařáková, Jan Bernášek, Ing. Arnošt Kahle, Zdeňka Gabrielová, Miloš Trojan, 
Ing. Kateřina Lupínková, Jan Hlaváček, Věra Nesá, Michal Zuza, Petr Semecký, Ing. František Mrkus.

...praví pan Svěrák ve své písničce. A na nás 
všechny školou povinné nový školní rok. Letos 
nás zastihlo několik změn. 
Rozloučili jsme se s naší milou dlouholetou 
kolegyní Aničkou Volánkovou, která svým las-
kavým přístupem a klidnou povahou ovlivnila 

několik generací zvolských dětí. Ještě jednou jí 
moc děkujeme za práci velmi často nad rámec 
jejích povinností.
V družině paní Volánkovou nahradili dva noví 
vychovatelé. Slečna Tereza Haubertová má 
na starosti 1. oddělení a pan Petr Klár, zvaný 
Klarin, kterého si děti na škole v přírodě vybra-
ly samy, oddělení druhé. Oběma držíme palce, 
aby v našem náročném povolání obstáli a hlav-
ně, aby se jim líbilo.
Počet žáků na naší škole se rok od roku zvyšu-
je. Máme jich 124 v pěti třídách, což znamená 
v prvních čtyřech ročnících téměř plnou kapacitu. 

Nabízíme 15 kroužků 
napříč celým  spektrem 
zájmů. Naleznete krou-
žky výtvarné,  hudební, 
taneční, sportovní, ja-
zykové…

Další novinkou je výuka nového typu pís-
ma Comenia Script. Po rušné debatě o jeho 
vhodnosti jsme se dohodli, že dokud se 
o něm nic nedozvíme, nemůžeme soudit. Na 
popud jednoho z rodičů prvňáčka jsme se 
přihlásili do pilotního programu zkušební 
výuky a byli jsme zařazeni mezi 40 pilotních 
škol z celé republiky. Se souhlasem všech 
rodičů budou tedy naši prvňáci průkopníky 
psaní „po novu“.
A to nejlepší nakonec. Využili jsme výz -
vy MŠMT a zažádali o dotaci v rámci pro-
gramu EU Peníze školám. Získali jsme tak 

téměř 800 000 korun na vybavení školy 
ICT technikou včet ně interaktivních tabulí. 
Všichni se těšíme na spoustu možností oži-
vení a ozvláštnění výuky. Nic v životě však 
není zadarmo, a tak celý pedagogický sbor 
teď čeká tvorba velkého množství výstupů, 
které je nutno předkládat při kontrolách 
čerpání. 
Ráda bych všem zúčastněným popřála klidný 
a úspěšný školní rok, ve kterém, jak věřím, na-
vážeme plodnou spolupráci.

Lucie Strejcová
ředitelka školy

PŘEDSTAVENÍ KANDIDÁTŮ PRO KOMUNÁLNÍ VOLBY
prostor daný Usnesením ze Zasedání zastupitelstva obce Zvole ze dne 3. června 2010

Zastupitel Účast Účast v % Omluveno Neomluveno
Marcel Pudich 20 100 % 0 0

Mirek Stoklasa 20 100 % 0 0

Hana Šiplerová 20 100 % 0 0

Jaroslava Hrubá 19 95 % 1 0

Václav Jež 17 85 % 1 2

František Králíček 16 80 % 4 0

Luboš Hrachovec 15 75 % 5 0

Miloslav Petříček 15 75 % 2 3

Jaroslav Šafránek 15 75 % 4 1

Marek Novák 14 70 % 5 1

Věra Nesá 13 65 % 7 0

Josef Šebek 13 65 % 3 3

Marie Figelová 13 65 % 5 2

Pavla Zelingrová 9 45 % 2 9

František Mrkus 9 45 % 10 1

Docházka zastupitelů 
na zasedání zastupitelstva 
v letech 2007 až 2010

Září, září, na léto jde stáří... 
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Silniční okruh: provoz zahájen!
Na pondělí 20. září na 9:20 hod. bylo určeno přestřižení pásky prezidentem 
Václavem Klausem a tímto aktem také zahájen provoz na celé jižní části stav-
by s názvem Silniční okruh kolem Prahy. Délka 23 kilometry, propojení dál-
nice D1 (na Brno) s dálnicí D5 (na Plzeň) s unikátními stavbami dvou tune-
lů (komořanského a lochkovského) a estakády přes údolí Vltavy a Berounky. 
Stavba si zapsala řadu technických rekordů v naší zemi (délky a sklony tunelů, 
kilometráž estakády, informační systémy), určitě bude představovat zlepšení 
podmínek. Ne však zcela podle původních plánů a potvrzených podmínek.

A to se týká i nás občanů Zvole. Proto shrnující informace pro řidiče:

Jak na Brno?
Směr: Ohrobec, Dolní Břežany, Zlatníky, Jesenice a tam na druhý (od 
obce vzdálenější) kruhový objezd směr Horní Jirčany. Na prvním (bliž-
ším k obci) můžete jet na Prahu i Plzeň. Doba jízdy dle projektových 
podkladů: 12 minut.

Tunel pod Točnou (č. 2) Nájezd z kruhového objezdu Jesenice (č. 3)

Sjezd Zbraslav od D1 (č. 1)Sjezd Zbraslav od D1 (č. 1)

Pokračování na následující straně
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Jak na Plzeň a letiště v Ruzyni?
Buď přes Vrané či Dolní Břežany na Zbraslav, původní silnicí na Prahu-
Smíchov a na kruhovém rozpletu přivaděčem v Lahovičkách směr: Plzeň 
a letiště. Zde Vás systém navede i na směr Brno a Strakonice. Doba jízdy 
dle projektových podkladů: 9 minut.

Jak na Prahu?
Nejlépe dosavadním způsobem. Odbočení na úseku silnice Dolní 
Břežany – Písnice nebude zprovozněno, předpoklad: jaro 2011 po vyjas-
nění podmínek Stavebního povolení a dopravních opatření se zastoupe-
ním obce Dolní Břežany a městské části Libuš – Písnice. Odbočení na 
silnici Točná – Cholupice a z kruhového sjezdu za obcí Hodkovice je 
zatím zařazeno pouze jako provozní pro údržbu.

Nájezdy na silniční okruh ve fotografiích:
č. 1 – sjezd na začátku mostu směr Zbraslav, pravděpodobně nejrych-• 
lejší do Zvole od dálnice D1.
č. 2 – průjezd tunelem pod Točnou na most přes Radotín.• 
č. 3 – nájezd z kruhového objezdu v Jesenici ve směru na Brno.• 
č. 4 – sjezd z okruhu ze směru od dálnice D1 na Vestec a Prahu-• 
Kunratice.
č. 5 – sjezd na Zbraslav ze směru od letiště a plzeňské dálnice D5.• 
č. 6 – sjezd na Jesenici, pro cestu do Zvole nejbližší sjezd od dál-• 
nice D1. Pokud někdo omylem přejede sjezd na Zbraslav bude 
muset pro cestu do Zvole použít až tento výjezd z okruhu.

Rada závěrem
Na nový systém se tedy napojíme pouze v Jesenici a Lahovičkách. 
Neodbočíte-li od Plzně či letiště v Lahovičkách, nepanikařte a odbočte 
v Jesenici. A opačně, neodbočíte-li od Brna v Jesenici, pokračujte a od-
bočte v Lahovičkách.

Redakce

Sjezd Vestec, Praha-Kunratice (č. 4) 

Sjezd Jesenice (č. 6)

Sjezd Zbraslav od D5 (č. 5) 

Dokončení z předcházející strany
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VE ZVOLI SE TAKÉ STALO

Nové zastávky
V Černíkách a u nové části Zvole proběhla výměna starých autobusových 
zastávek. Místa, která denně využívají desítky Zvoláků při cestě do práce, 
do školy nebo za zábavou, tak konečně mají příjemný a moderní vzhled.

Svatomarkétská pouť
O druhém červencovém víkendu se pořádala ve Zvoli tradiční 
pouť. Pouťový víkend byl zahájen zábavou na hřišti a i letos 
byla náves obložena mnoha pouťovými atrakcemi i stán-
ky. Dětem zářily oči nadšením, dospělým se vyprazďnovaly 
peněženky... 

Den SK Zvole
Sportovní klub Zvole, sdružující oddíly orientačního běhu, šachu a wu-
shu, oslavil své 5. výročí založení.V prostoru návsi byl slavnostní den od-
startován závodem městského orientačního běhu a po jeho vyhodnocení 
byly pro děti i dospělé až do večera připraveny členy SK Zvole atraktivní 
soutěže a ukázky z činnosti SK.

Varhanní koncert
V rámci pouťového víkendu proběhl v kostele svaté Markéty varhanní 
koncert v podání varhaníka z chrámu svatého Víta, pana Josefa Kšici.

Foto: Jan StoklasaFoto: Jan Stoklasa

Foto: Jan StoklasaFoto: Jan Stoklasa Foto: Jan StoklasaFoto: Jan Stoklasa

Foto: Jan StoklasaFoto: Jan Stoklasa

Foto: Jan StoklasaFoto: Jan Stoklasa
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VE ZVOLI SE TAKÉ STALO

Časoletem do historie
Již potřetí měly šanci zvolské děti možnost účastnit se příměstské-
ho tábora. V průběhu pěti dní díky vlastnoručně sestrojenému ča-
soletu navštívily starověké bohy, egyptské mumie a faraony nebo 
středověké rytířské turnaje. Pod vedením instruktorů občanského 
sdružení Země nezemě se toho ale hlavně hodně dozvěděly také ze 
zvolské historie.

Přebor Zvole v kuličkách
Letos proběhl ve Zvoli již třetí ročník kuličkového přeboru. K jedenác-
ti připraveným důlkům dorazilo 41 hráčů a turnaj nedokončili pouze 
dva. Všichni účastníci byli rozděleni do tří skupin – nejmenší děti do 
5 let, junioři 6 až 10 let a 11 let a starší. Všichni hráli pěti kuličkami, 
cvrnkat se na střídačku mohlo pouze do svých kuliček a vítězem byl 
ten, kdo dokázal dopravit kuličky své barvy dříve do důlku. Každé 
střetnutí se hrálo na dva vítězné zápasy a v jednotlivých skupinách po 
10 účastnících se hrálo systémem každý s každým a dle umístění ve 
skupinách pak o konečné umístění. Všichni hráči měli jmenovky dle 
barvy svých skupin a protože museli odehrát zápasy se všemi dalšími 
členy skupiny, hledali si své soupeře sami. Tento systém velmi dobře 
sloužil jako neformální seznamování se. Hráči juniorské kategorie byli 

velmi soutěživí, mnohdy si nechávali své soupeře vyvolávat a chtěli 
znát i průběžné výsledky a pořadí. 
V bojích o konečné umístění byla velmi smutná Dominika Holubová, 
která v boji o pomyslný bronz prohrála těsně se Šimonem Gabrielem. 
Ve finále byl neomylný Martin Němec, po vítězství na Vilémem 
Mařákem si připsal „zlatý hattrick“ a stal se potřetí juniorským přebor-
níkem Zvole. V hlavní kategorii prohrál souboj o třetí místo dospělák 
Láďa Blažek s třináctiletým Jirkou Tomanem a ve finále uspěla Renata 
Černá, největší překvapení turnaje. Prohrál s ní Honza Pudich a touto 
svou jedinou porážkou zkompletoval naopak „stříbrný hattrick“, potře-
tí na něj zbyla pouze druhá příčka. Vítězka turnaje zdůvodnila své ví-
tězství několikaletým tréninkem prstů na klávesnici pokladny zvolské-
ho obchodu. Dáša a Líba, v konečném pořadí na šesté a sedmé příčce 
prohlásily, že za rok budou v Černíkách trénovat ještě více a kuličky 
za rok vyhrají.
Všech 11 důlků bylo neustále plných a celý turnaj, který pořádalo občan-
ské sdružení Země – nezemě, trval dvě a půl hodiny.
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Neděle 15. srpna byla krásná. Ne však celá. 
Kolem deváté večer přišla spoušť v podobě 
větrné smršti, krupobití, přívalu deště a silné-
ho větru. Poničeno toho bylo hodně na úro-
dě i majetku. Voda také, pro mnohé poprvé 
v životě, nabídla pohled, jak přetéká přes hráz 
z malého rybníka do velkého. Dokonce bylo 
druhý den ráno vidět Vaška Volánka s Jirkou 
Sýkorou, kterak nosí kapříky zpátky z potoka 
do rybníka. Byla to prostě čina. Hodně neob-
vyklá. Nabízí se vzpomínka a porovnání s ro-
kem 1956. Podle hydrometeorologů napadlo 
na metr čtvereční dokonce víc vody jak letos, 
ale – pravda – nepadaly kroupy. To byla vlast-
ně povodeň na větším rozsahu území. V televi-
zi jsme napjatě pozorovali obrázky a komen-
táře o tom, zda se neprotrhne přehradní hráz 
na Slapech krátce před  dokončením. Ty vjemy 
byly a jsou silné. A proto také naše zpovědní 
minianketa.
Marie Volánková: Já jsem pamětnice a pokud 
mě paměť neklame, tehdy šla také voda přes 
hráz z malého do velkého rybníka. A naši 
hasiči měli hotovost. Můj muž, Jarda Malý, 
Vocetka, Šticha, Kopelent, no prostě všichni, 
co tady právě „u hasičů“ byli. Starostí a práce 
měli dost.
Jaroslav Malý: Už tehdy platilo, že hlavní tíhu 
odstraňování nesli hasiči profesionální a sbory 
dobrovolných hasičů pomáhaly jen v době vol-
na svých členů. To byl i náš případ. Hned jak 
jsme přišli z práce, už se vědělo kde a komu 
s čím pomáhat. Naše technika byla na tehdej-
ší dobu na dobré úrovni. Taky jsme ji všechnu 
v akcích prověřili.
Miloslav Petříček: Nám, co obhospodařujeme 
pole, to způsobilo značné škody. Ty kroupy 

skutečně poškodily každého z nás, byť zkáza 
šla v jakýchsi pásech. Kdo z nás měl v okolí 
sklizeno alespoň 40 či 50 procent ploch, byl 
na tom ještě relativně dobře. Ale musíme do-
dat taky to, že víc už toho nesklidíme. To by 
musel přijít zázrak. Dneska už pásáky nebu-
dou z bahna po poli tahat zapadlé kombajny. 
Takovou sklizeň už nezažijeme.
Zbyněk Prchal: Když bych měl porovnat  
množství práce, co nás čekalo v těch prvních 
dnech po krupobití, řeknu asi tolik. Množství 
odpadu odklizeného, nahromaděného a od-
vezeného za těch pár dní vydá asi tak za dva 
roky běžného provozu obce. Skutečně, snad 
dvouroční množství odpadu. Nikdy bych taky 
nevěřil, že uvidím na hrázi mezi oběma rybní-
ky vrstvy jablek, co tam voda ze zahrad přines-
la. Myslím, že si tu spoušť budeme pamatovat 
nejen ti, co právě zajišťujeme obecní pořádek, 
ale každý, kdo zrovna ve Zvoli byl. Nedá se to 
zapomenout.
David Synek: Náš hasičský sbor má na svých 
webových stránkách veřejně úplné informace. 
Jediné číslo k zapamatování. V Knize výjez-
dů  máme zaznamenáno celkem 23 výjezdů. 

Všechny byly potřeba. 
A bezodkladně.
Vladimír Kopal: Co to 
znamenalo pro včel-
stva? Nejhorší pro ně 
je náhlá změna teplot 
především v předjaří. 
Tam dochází k znač-
nému úhynu včel. A to 
nebyl tento případ. Po-
kud nebudeme počítat  
případné rozbití úlů 
a k tomu také mohlo 
na některých místech 
dojít u včelařů, kteří 
nemají svoje včely ve 

včelínech, ale jen jednotlivě třeba na včelnici. 
Až budeme mít členskou schůzi, jeden z bodů 
programu bude i tato situace, která se nijak 
pravidelně neopakuje. Všichni členové zde 
přednesou svoje případné škody.
A místo tečky, ještě shrnutí našeho místosta-
rosty Mirka Stoklasy:  Takové krupobití nemá 
ve Zvoli pamětníky. V těch deseti minutách 
jsem se bál projít pod střešním oknem, kte-
ré je otočeno na jih. Příroda předvedla, že 
každá následující bouřka může být silnější 
než ta předchozí, že kroupy mohou být vět-
ší než ty minulé. Celé apokalypse předcházel 
večer, kdy obloha byla zbarvena do až pekel-
ných odstínů. Můj syn Honza nevydržel a už 
v průběhu krupobití fotil, schován pod pří-
střešky okolo domu. Bezprostředně poté se 
patnácticentimetrovou vrstvou krup brodíme 
k hasičárně, jen tak nalehko, tričko, kraťasy, 
pantofle. Tam už jsou v pohotovosti oba naše 
vozy SDH (za noc 22 zásahů). Ve tmě se roz-
sah škod nedá tak určitě rozpoznat, tak jen že 
budu na telefonu, když bude cokoli potřeba, 
odcházím domů, ráno prý moudřejší večera. 
Velmi překvapivé bylo pro mě to teplo, snad 
20 stupňů Celsia, všude stoupá opar.
Asi za hodinu se ozval telefon z dispečinku 
hasičské záchranné služby o problémech na 
hrázích našich rybníků. Tentokrát se již oblé-
kám do zimy. Příval vody z tajících krup ne-
stačí pobrat propustě, proto oba rybníky pře-
tékají. Horní po celé šíři hráze, dolní pěkně 
ukázněně přes přeliv u školy. Tak si v duchu 
pochválím práci stavební firmy, co na jaře hráz 
opravila a jdu dál. Pan Volánek nastavil vodě 
prkennou hráz tak, aby mu nevypláchla dvo-
rek, propustek před jeho domem je od dob vý-
stavby kanalizace nefunkční – taky tak trochu 
náš rest. Voda se definitivně vrací ze silnice do 
koryta potoka až na můstku. Jdeme s Honzou 

To byla 
čina!

Pokračování na následující straněFoto: Jan StoklasaFoto: Jan Stoklasa

Foto: Jan StoklasaFoto: Jan Stoklasa
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Už desátý ročník populárního fotbalového tur-
naje žáků „Pohár starosty obce“ byl napláno-
ván na státní svátek, čtvrtek 28. října. Znovu 
šest družstev a již zavedeným způsobem 

odehrává každý dva zápasy ve skupinách a tře-
tí o konečné pořadí.
Turnaj přináší jedno novum. Nečekané a neve-
selé. FC Jílové neobhajuje své minulé prvenství 

obhajovat. Není v tom 
žádný zlý úmysl ani ne-
shody mezi kluby. Důvod 
je jediný. Jílovskou ambi-
cí bylo soustředit nejlepší 
hráče z okolí a vyhrávat 
už od žáků. Pár sezon to 
šlo a fungovalo, ale hráči 
okolních vesnic už tak dál 
v jílovském dresu nepo-
kračují. Odešli. Výsledek? 
Jílové dnes nemá starší 
žáky! A začíná zase po le-
tech jen se svými. Od pří-
pravky a mladších žáků. 
Takoví „caparti“ by šanci 

obhajovat neměli, to je pravda. A tak platí: 
„Trůn je volný!“
Na koho jsme se obzvláště těšili? Na dva hrá-
če, co nedávno tak oslnili na turnaji regionů 
v Linci. Jsou to náš Dominik Plechatý (byl 
kapitánem Středočechů) a vranský Jiří Huml, 
který byl na tak prestižním turnaji vyhlášen 
nejlepším hráčem své věkové kategorie. 

- zý -

„Venkovani z Čech“ byli největším překvapením 
velkého mezinárodního turnaje regionů určeného 
fotbalovým žákům už několik let. Označení si v ra-
kouském Linci naši zástupci „vysloužili“ proto, že 
tvořili výběr skutečně venkovských klubů (region 
Střední Čechy tvořil výběr okresu Praha-západ).
Čím překvapili? Hrou i umístěním. Kategorie 
U-13 (třináctiletí) měla smůlu, jen gól jí chy-
běl k postupu mezi 16 nejlepších. Zklamání se 
přeneslo i do zápasu o 17. a 18. příčku s SFK 
Rotarius Vilnius. Jediná penalta rozhodla proti 
nám. Tou velkou senzací byl ale výběr U-11 (je-
denáctiletí). Postupně porážel všechny (včetně 
domácích FC Blau Weiss Linz 4:2), až stanul 
ve finale proti regionu Horní Rakousy (Union 

Adlwang). Bylo dramatické a muselo rozho-
dovat prodloužení. Minutu před jeho koncem 
jsme dali vedoucí gól na 2:1, ale nezkušenos-
tí a nekoncentrovaností ještě o náskok přišli. 
Konec 2:2… penalty… a tam jsme prohráli 1:2. 
Naši hráči skutečně viděli pohár pro vítěze 
hodně zblízka. Škoda... Mezi oceněnými byl 
z tohoto výběru vyhlášen za nejlepšího hráče 
turnaje Jiří Huml (Vrané nad Vltavou) a všech-
no odehráli i všichni čtyři hráči z našeho regi-
onu: Jan Bouček a Vlastimil Horák (Zlatníky), 
Jiří Boula (Dolní Břežany), Dominik Plechatý 
(Zvole).

- zý -
Převzato ze čtrnáctideníku "Náš region"

Se všemi poctami reprezentantů své země (včetně státní vlajky) nastoupili k finalovému duelu žáci 
našeho regionu v rakouském Linci. A jejich kapitánem byl hráč Sokola Zvole Dominik Plechatý. 
Stojí zcela vpravo jako první v řadě pro gratulace. Řeknete si, to už je pocta! Kdy se to zase někdy 
nějakému Zvolákovi poštěstí?

O pohár starosty obce: jubilejně

Pohár viděli zblízkana ČOV, připomíná trochu fontánu, nakuku-
jeme do potoka dole v rokli. Jako vodák si 
šeptám – tohle by už šlo. Pak rychle na Gold 
Sfinx, kde zrovna zasahují hasiči při čerpání 
vyplaveného suterénu domu v ulici Družstevní. 
Noční obchůzku končíme na Šmoulově, kde je 
jasný problém. Voda z celého svažitého pole 
steče do jeho rohu a přilehlé pozemky popla-
vou. Další věc na vyřešení, se stavební komisí 
již několikrát probíraný, ale z několika důvodů 
odkládaný protlak pod silnicí s horskou vpustí 
na poli. Jenže to všechno jsou cizí pozemky, 
majitelé se moc nestarají. Vyčistím pár kaná-
lových vpustí, prokopnu břeh silnice pro lepší 
odtok vody a jdu spát.
To pondělní ráno nebylo vůbec veselé. Pře-
skočili jsme tři měsíce a jsme těsně před zimou, 
stromy bez úrody a hlavně bez listí. Vymazlené 
zahrádky jsou přehlídkou zkázy, všude vrstva 
listí a protlaku z ovoce, sem tam vrstva krup. 
Pokouším se sehnat první kontejnery, domlou-
vám se s rychlou rotou, kde začít. Kdo všech-
no bude potřebovat pomoc? Kdo přišel o stře-
chu, okna, nebyl někdo zraněn? Ukazuje se, 
že i přes rozsah přírodní pohromy jsou škody 
hlavně na úrodě, fasádách a autech. Dalo by se 
s trochou nadsázky říct, přežili jsme, to ostatní 
uklidíme. A tak pílí lidí celá zkáza rychle mizí, 
na pozemku sběrného dvora se kupí hromady 
listí, větví a jiného odpadu.
Až později se dovídám od zahrádkářů, že dů-
sledky této noci budou znát na úrodě i v příš-
tím roce. Květní pupeny prý už byly založeny 
a kroupy je otloukly. Snad si jen přát, aby se 
něco podobného už neopakovalo.

Redakce

Dosavadní starosta 
Marcel Pudich 
dokumentuje svůj 
vztah k fotbalu 
i tím, že „umí 
kopat“. Ostatně, 
není prvním tako-
vým. V minulosti 
(dávnější) to byl 
Stanislav Šticha 
a po něm (v té 
nedávné) i Karel 
Trefil a Miloslav 
Řezníček.

Z utkání proti Spartaku Průhonice

Dokončení z předcházející strany
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Naši trenéři ovládli přebor Prahy v rapid šachu
V sobotu 5. června se hrál přebor Prahy v rapid 
šachu. Vyhrál ho David Kubečka, druhý byl 
Michal Větrovký (byl druhý i na našem rapidu ve 
Vraném), třetí Olda Vedral a čtvrtý Vojta Straka. 
Všichni z první čtveřice ztratili body jen ve vzá-
jemných duelech. Vojta prohrál jen s Davidem 

a s Oldou a porazil Michala Větrovského. Všem 
našim (i bývalým) trenérům gratulujeme.

Krajský přebor mládeže 2010 
(Středočeský kraj)
Finálový turnaj krajského přeboru mládeže se 
hrál 26.–27. 6. 2010 v Sedlčanech. V katego-

riích H12, H14 a H16 
se hrálo 7 kol s tem-
pem 2 × 60 minut. 
V kategorii H10 se 
hrálo 9 kol z tempem 
2 × 45 minut. 
Z našeho klubu se ho 
v kategorii do 10 let 
zúčastnili Vilém Mařák 
(4,5 bodu z 9 partií,
13. místo), Kája Mařá-
ko vá (2 body, 27. místo)
a Péťa Matoušková 
(0 bodů, 28. místo).
V kategorii do 12 let 
se zúčastnila Dominika 
Holubová. Po třech ko -
lech měla 2 body, do 
konce turnaje už bo-
hužel žádný nepřida-
la a skončila na 36. 
místě.
V kategorii H14 hrál 
Matěj Florian. Po prv-
ním dnu měl 3 body 
ze 4 partií. V druhém 
dnu přidal jen jednu 
remízu a skončil na 
16. místě. Kristýna 
Matoušková uhrála 
1,5 bodu a skončila 
na 29. místě.

V kategorii do 16 let hráli Jarda Česánek 
a Martin Jungmann. Jarda uhrál 3,5 bodu, 
skončil na 14. místě a zajistil si postup na 
mistrovství Čech. Martin Jungmann po 
dobrém prvním dnu (2,5 bodu přidal v ne-
děli už jen jednu remízu a skončil se 3 body 
na 22. místě.

Slavnostní zakončení šachové sezóny 2009/10
V pátek 18. června jsme se sešli na zahradě 
školky ve Zvoli, abychom společně zakončili 
úspěšnou šachovou sezónu 2009/10.
Na začátku byli oceněni všichni členové 
družstev starších žáků, kteří se umístili na 
mistrovství ČR v Zaječicích na výborném 
19. místě. Hlavními hvězdami ale byli čle-
nové našeho A družstva dospělých, kteří po 
několika záchranářských sezónách skončili 
v regionálním přeboru na skvělém 3. místě 
a jen těsně jim utekl postup do krajské sou-
těže. Sladkou odměnou za výborné výkony 
jim byly velké dorty.
Sešli se téměř všichni členové našeho oddílu 
i rodiče našich dětí. Děti se na zahradě školky 
vyblbnuly dosyta. Dospělí měli příležitost pro-
brat své šachové i jiné zážitky.

Přijďte si zahrát šachy
Šachový oddíl Medvě di Zvole zve do svých 
řad všechny zájemce o královskou hru. 
V klubovně pod školkou probíhají každý 
pátek od 15–17 hodin tréninky dětí. Děti 
již v předškolním věku dle domluvy. Vždy 
v neděli od 19 hodin je setkání dospělých 
hráčů.
Bližší informace o dění v oddíle najdete na 
http://sachy.skzvole.cz/sachy.

Luděk Straka

Na letní prázdniny zůstaly už jen vzpomínky, 
ale pro oddíly zvolského SK začíná nový škol-
ní rok, ve kterém se spolu sejdou snad všich-
ni stávající členové a možná přibudou i nějací 
nováčci.
Pro připomenutí těm stávajícím členům 
a pro lepší orientaci nováčkům otiskujeme 
přehled tréninkových dní a hodin jednotli-
vých oddílů.

Krátké zprávy od Medvědů

Startujeme 
po prázdninách

PŘEHLED TRÉNINKŮ ODDÍLŮ SK ZVOLE
Oddíl Cílová skupina Den Hodina

šachy

děti pátek 15:00 – 17:00

pokročilé děti + dospělí neděle 19:00 – 21:00

speciální výkonnostní tréninky úterý 17:00 – 20:00

OB
děti středa 17:00 – 18:30

dospělí středa 18:45 – 20:15

wushu

mladší úterý 16:00 – 17:00

starší úterý 17:00 – 18:00

tai-ji úterý 19:00 – 20:30

1× měsíčně víkendová soustředění 2 hodiny dopoledne 
+ 2 hodiny odpoledne

Mirek Hrdlička
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Oddíl orientačního běhu ve Zvoli vyvíjí svo-
ji činnost již přes pět let. Využijte tedy mož-
nosti si orientační běh vyzkoušet. Je to sport 
který si mohou oblíbit jak zanícení sportovci 
(ti, kteří chtějí „silné sportovní zážitky“), tak 
i ti, kteří chtějí jen relaxaci a „vyčistit si po 
práci hlavu“.
Orientační běh je individuální sport, který 
skloubí pohyb v terénu (chůzi či běh) se zvo-
lením „správné“ cesty (postupu) na jednotlivé 
kontroly. Ne vždy přímý směr je ten vhodný. 
Důležitější je vždy správně zvolený postup 
než rychlý běh špatným směrem. Právě to 
vymýšlení postupu na kontroly dává tomuto 
sportu též nádech dobrodružnosti.

Pro seznámení s tímto krásným sportem se 
zúčastněte některého námi pořádaných zá-
vodů zde ve Zvoli, či navštivte tréninky pro 
děti nebo dospělé. Bližší informace najdete 
na webu www.ob-zvole.cz.
Střípky informací v půlce sezóny:

Kateřina Zimmerová již obhájila licenci B • 
v kategorii D12
Kateřina Zimmerová a Eliška Hájková repre-• 
zentovaly středočeskou oblast v závodě štafet
družstva mužů obsadila druhé a třetí místo • 
ve štafetovém závodě středočeského kraje 
pět členů oddílu se účastnilo v létě týdenní-• 
ho soustředění v jižních Čechách.

Tomáš Hájek

Na konci srpna, stejně jako každým rokem, 
proběhlo soustředění pokročilých členů zvol-
ského wushu. Je to soustředění, které si za těch 
několik opakování během let zavedlo svá ne-
psaná pravidla.
 Všechno začíná vlastně tím, že je třeba zajistit 
ubytování ve Zbraslavicích. Ty leží kousek od 
Kutné hory ve velmi pěkném prostředí. Snad 
to, že ke sportovnímu areálu přiléhá krásný 
rybník, je jedním z důvodů, proč se tam wu-
shisté cítí jako doma. Ale ten zbraslavický se 
dá navíc, na rozdíl od toho zvolského, využít 
i ke trénování. A to nejen při plavání „ke sta-
vidlu a zpět“, ale i na lodičkách se dá pěkně 
zapotit! Protože sportovní areál je opravdu roz-
lehlý a s velmi širokou nabídkou aktivit, je zdej-
ší pobyt dětí velmi pestrý. A tak hrají basketbal 
na místním hřišti, vybíjenou nebo mohou vy-
užít lanovou dráhu. Pokud se rozprší, je k dis-
pozici tělocvična, gymnastický sál nebo letos 
nově vybudovaná posilovna.
Se zbraslavickým komplexem přímo sousedí 
nádherný les, ve kterém se dá také ledacos 
podnikat. Naštěstí má trenér Tomáš Veselý 
spoustu nápadů, a tak se po lese nejen běhá, 
skáče, hází šiškami, ale spí se i pod širákem! 
Nezřídka je právě les tím místem, kde probíha-
jí ranní rozcvičky.
A právě opravdu široké možnosti sportovní-
ho areálu Zbraslavic daly vzniknout oněm 
nepsaným pravidlům soustředění wushis-
tů: ráno budíček – rozcvička v lese, snída-
ně v místní jídelně. Dopoledne se trénuje 
na hřišti, pilují se sestavy se zbraněmi i bez 

nich nebo se hraje některá z míčových her, 
či se“jen“ skáče přes švihadlo. Po obědě je 
chvilka na odpočinek unaveným svalům 
a zase se běží ven. A záleží jen na počasí, 
jestli se jde do lesa, do rybníka, na hřiště 
nebo do tělocvičny. Pak zas něco malého 
k snědku a jde se znovu trénovat. Po večeři 
se chvilku povídá, rozebírá se den nebo se 
hodnotí styl cvičení jednotlivých borců, pro-
tože během dne se fotí a postoje v sestavách 

se tak dají dobře okomentovat, aby se mohly 
zlepšovat. Stalo se i hezkým pravidlem, že se 
občas navečer udělá ohýnek s buřtíky. Nebo 
se večer jde ještě do posilovny.
A hlavně, co je nejdůležitější: kluci se vra-
cí po těch několika dnech trénování o hod-
ně výkonnostně lepší a s dobrým pocitem, 
že se zase něco naučili a že mají spoustu 
zážitků!

Michaela Řezníková 

Orientační běh – proč jej nezkusit

Ve Zbraslavicích se opět konalo soustředění 
členů oddílu wushu

Oddíl wushu při sestavě s tyčí
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Že je Čína velká země, věděl už Marco Polo ve 
13. století, když psal o „divných věcech vlastí na 
východ slunečných“ ve své knize Milion. 
Ale jak je velká, zjistíte, až když přes ni letíte. 
Vždyť jen vzdálenost mezi pobřežními měs-
ty Pekingem a Šanghají měří skoro 1100 km, 
což je jako z Čech na jih Francie. Nebudu 
vás unavovat zeměpisnými údaji. Kdo chce, 
podívá se na mapu. Podělím se spíše o zá-
žitky nabytými prací mezi úplně obyčejnými 
Číňany při stavbě pražské expozice EXPO 
2010 v Šanghaji.
Ale kde začít? Neuvěřitelně chaotickou dopra-
vou? Všudypřítomnými prohlídkami? Jídel níč-
kem, nad kterým tuhne krev a svíjí se žaludek? 
Dětinskou zvědavostí a z pohledu Evropana 
nekultivovaností Číňanů…? 

Zaujal mě zarážející rozdíl mezi starou a no-
vou Šanghají. Středověké památky tu nena-
jdete. Stará Šanghaj jsou úzké jednopatrové 
polorozbořené barabizny, kde mají mnozí 
v přízemí krámek a v patře jednu místnost. 
Mnohokrát jsme viděli, že je krámek otevřen, 
dokud se majiteli nechce spát. Pak zatáhne 
roletu a ulehne přímo pod pultem. 
Vedle polorozpadlých domečků jsou tu však 
obrovské luxusní hotely a nejmodernější výš-
kové budovy. Samozřejmě jsme si neodpustili 
návštěvu televizní věže zvané Perla Orientu, 
které se pro její tři skleněné koule přezdívá 
špíz. A pocit, kdy vstoupíte na prosklenou 
podlahu budovy Shanghai World Financial 
Center ve výšce 492 m a celé město vám tak 
leží u nohou, je k nezapomenutí. I tato stav-
ba má přezdívku. Říká se jí otvírák na pivo 

– díky obdélníkovému otvoru, který je zde kvů-
li zmírnění tlaku větru. Je totiž třetí nejvyšší 
stavbou světa. 
Za zmínku stojí i způsob, jakým se tu staví. 
Z domů se vyženou lidé, zboří se celé bloky, 
pak se kolem nich postaví stěny, které mají fa-
sádu jako obchody a restaurace, dokonce se 
v některých oknech svítí, takže není poznat, že 
jde o pouhé zdi. Nikdo nevidí, co se na stav-
bě děje. Mizí tak postupně vše staré. Nízké 
domky jsou nahrazovány výškovými budova-
mi s velmi drahými byty. Ty stojí v přepočtu 
i několik milionů korun. A mimochodem, víte, 
z čeho je lešení při takhle náročných stavbách? 
Z bambusových tyčí, spojených sisalovými 
lany, a podlážky – pokud tam vůbec jsou – rá-
kosové rohože! 
Dalším Šanghajským nej… je Magle). vysoko-
rychlostní pozemní dráha spojující stanici 
na mezinárodním letišti s vnitřní aglomera-
cí. Stal se nejrychlejším traťovým vozidlem 
na světě podle jízdního řádu. Dosáhl rych-
losti 501 km/h, nejvyšší ze všech komerčně 
provozovaných drah. My jsme jeli „pouze“ 
301 km/hod. Cestovali jsme totiž mimo do-
pravní špičku.
Doprava je vůbec kapitola sama pro sebe. 
Platí tu jen jedno pravidlo. Vyhrává ten, kdo 
je rychlejší. Na přechodu žádná přednost, 
a když máte zelenou, ještě není vyhráno. 
Může vás porazit auto, které odbočuje. Auta 
běžně odbočují do vedlejší ulice z nejvzdále-
nějšího pruhu.
Cyklistů je tady nespočet. Před nádražími 
parkují statisíce starých bicyklů a elektrokol. 
To jsou vlastně standardní kola, která mají 
v zadním kole namontovaný elektromotor 

a pod sedadlem velký akumulátor. Jezdí tiše, 
pohodlně a bohužel dost poruchově. Jakmile 
zaprší, musí majitel pěšky. Všichni na nich 
jezdí – a to všude. Myslím tím i po chodní-
cích vpravo, vlevo i v protisměru, kličkují 
mezi chodci a pořád troubí. No troubí – ono 
je to spíš takové bzučení. Než si uvědomíte, 
že máte za sebou motorku, najede vám na 
paty. V noci nesvítí, protože by se jim vybila 
baterka. Z kola se přesuňme na větší, v Číně 
základní dopravní prostředek pro živnostníky 

– rikšy. Tři kola, velká krabice jako úložný pro-
stor a brzda ovládaná ručně pákou umístěnou 
mezi koleny… To je vlastně všechno, co tako-
vý dopravní prostředek potřebuje. Řídítka? 
Pedály? Na co? Jet se dá i bez řídítek, se zara-
ženou ohnutou trubkou do vidlice. Do kopce 

Z Čech až na konec světa aneb jak jsme 
vezli Pražský orloj do Číny

Budova Shanghai World Financial Center

Zmenšenina sochy z Karlova mostu
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vytlačit a z kopce to jede i bez pedálů. Světla? 
Ta nepoužívají ani auta. 
Když ke kolům, rikšám, motorkám a osobá-
kům přidáme mamutí náklaďáky Dong Feng, 
všechno to zamícháme neznalostí pravidel, za-
hustíme jejich ignorací a přikořeníme všudy-
přítomnými chodci, nastane dopravní chaos. 
Zkrátka vyjít na ulici chce velkou odvahu 
a slibuje to nezapomenutelné zážitky. Je ale 
zajímavé, že jsme neviděli ani jednu nehodu. 
Vyvodili jsme z toho, že nemít žádná pravidla 
vás vede k větší ostražitosti. Jestliže pravidla 
máte, spoléháte se na ně, a když je někdo po-
ruší, je malér. 
V Číně se žije na ulici. Za zdmi domů se odpo-
čívá. Najdete tu prodejny oblečení, vrazí do 
vás prodavač knih, přímo na ulici si necháte 
spravit šaty, nohu vám šlapkou od kola odře 
pojízdný brusič nožů, na „grilu“ umístěném 
v rikše, vám v ohromné pánvi usmaží, na co 
máte chuť.
Podlehli jsme přesvědčení, že když jsme oč-
kovaní, nemůže se nám nic stát, a proto jsme 
jedli vše. Nejvíce jsme si pochutnali právě 
u pouličních prodavačů. Ti smaží různé nudle 
s mletým masem i zeleninou a grilují cokoli 
na špejli. Maso (některé jsme identifikova-
li, jiné ne), zeleninu, brambory, párky, ryby, 
houby, které vypadají jako malilinkaté špič-
ky, jedlou trávu, bambusové výhonky, ana-
nas a mnoho dalších věcí, o kterých nevíme, 
co jsou. Sypou na to koření, které neznáme. 
Fantasticky to voní a je to děsně dobré. Jedna 
špejle stojí 1 yuan, což jsou necelé 3 koruny. 
Ale kuře jsme si dali jen jednou. Před přípra-
vou ho rozsekají na malé kousky i s kostmi. 
Pak ho smaží, dusí nebo vaří, podle druhu jíd-
la. Takže jsme dostali kuřecí škvarky na kos-
tičkách a pařátcích. Číňané to milují. Ocucají 
kosti a pak je rozkošnicky plivou. Někdy zpát-
ky do misky, někdy na zem. Také jsme si ne-
troufli na želvu a rejnoka. Obojí se tváří, jako 
by je právě vytáhli z moře. Rejnok je jen poli-
tý omáčkou, želva vypadá, že spí. 

Na trhu se prodává ne-
jen spousta zeleniny, 
ale v plastových káď-
kách se po sobě plazí 
úhoři, ryby mnohého 
druhu, v síťovce na 
zemi se snaží uprch-
nout žáby. Všechno je 
živé, jen škeble už asi 
zahynuly. Uzená a pe-
čená drůbež i ostatní 
ptáci i s hlavami a zo-
báky. Prý je to velká 
lahůdka. Nevím, neod-
hodlala jsem se. 
Nejsilnějším zážitkem 
jsou však Číňané sami. 
Jak to říct? Jsou hluč-
ní a… Zkrátka hlasitě plivou, velmi hlasitě si 
odchrchlávají, odhazují okolo sebe odpadky. 
Za nimi stojí další armáda Číňanů s košťaty 
a ti po nich zametají. Zametají všechno. I blá-
to. Další sorta jsou hlídači. Ať se hnete kam 
chcete, máte v patách hlídače. Když vstupu-

jeme do jakéhokoli uzavřeného prostoru (me-
tro, výstaviště…), odkládáte vše na rentgeno-
vý pás a procházíte detekčním rámem. Pak 
okolo vás ještě přejedou ručním detektorem, 
i když nepípáte. Neustále jsme se legitimova-

li vším, co jsme měli. 
Hlídači stojí za sebou 
v řadách a každá řada 
chce vidět nějakou 
legitimaci. Čím více, 
tím lépe. 
Všichni se pořád ně-
kam tlačí. Jsou schop-
ní vás porazit, dát 
někomu přednost ne-
existuje. Na osobnost-
ní bublinu se nehraje. 
Na druhou stranu jsou 
milí a ochotní. Měli 
jsme spoustu proti-
chůdných zážitků. 
Málokdo umí anglic-
ky, nedosti však na 

tom. On totiž málokdo umí i latinku. Takže 
dostat se z místa A do místa B byl mnohokrát 
nadlidský úkol, i když jsme měli na papírku 
napsané jeho jméno. 
Velmi mě překvapilo, jak jsou tam lidé dětin-
ští a zvědaví. Tím se vlastně konečně dostá-
vám k důvodu návštěvy Šanghaje. Naše fir-
ma byla pověřena stavbou pražské expozice 
na EXPU 2010. Zástupci města nám zadali 
zmenšeninu Karlova mostu o délce 21 m se 
šesti sochami, orloje i s chodícími apošto-
ly a sochy Golema, Franze Kafky a Švejka. 
Naším úkolem bylo vymyslet, z jakých mate-
riálů a jakým způsobem vše vyrobit a na mís-
tě smontovat. Největším oříškem byla právě 
volba materiálů. Čínská strana nevěřila cer-
tifikátům na hoření platným v celé Evropě. 
Trvala na přezkušování ohněm přímo na 
staveništi. Docházelo ke směšným situacím, 
kdy okolo dekorace běhal Číňan v bílé hel-
mě a podpaloval vše, co viděl. Zdálo se, že 
mnoho věcí, které jsme používali, tamní lidé 
nikdy neviděli. Neváhali však a vše si řádně 
ohmatali. Když jsme například odlévali pláty 
na stěny ze sádry, do které se vkládá juta, ne-
věřili svým očím. Přispěchali a vytahovali ji 
přímo z formy. Z fólie, z níž byla vylisována 
forma, byli také paf. Velmi důkladně si také 
prohlíželi OSB desky. Tak důkladně, až si je 
sesypali na nohy.
Je toho hodně, co bych mohla napsat. 
Například, jak jsme nemohli do lodních kon-
tejnerů naložit nic, co bychom mohli v Číně 
koupit, jenže pak jsme tam nesehnali sádru, 
která by tuhla, ruční nářadí, které by vydrželo 
déle než den, písek, který by odpovídal hru-
bosti toho našeho… Jenže to je vyprávění na 
celé odpoledne. Těžko také vybrat ze stovek 
fotografií jen těchto pár.

P. S. A ještě něco – Měsíc tam leží a nestojí. 
Žádné C a D, ale vanička a kopeček.

Lucie Strejcová

Manželé Strejcovi

Zmenšenina Pražského orloje

Zmenšenina Karlova mostu
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MUDr. Iva ervenková
Svým klient m pomáhám:

ešit obtížné životní situace
zkvalitnit vztahy s partnerem
zlepšit komunikaci s okolím

rozvinout jejich osobnost

Pokud i Váš život je spletitý,
domluvte si sch zku

604 808 441
sileo@email.cz

Sileo
poradna pro duševní rovnováhu 

Areál R-Centrum, Zvole, J.Štulíka 12

 Kulturní centrum JESENICE  
*** 

Tane ní škola M. a D. Nová kových  
 

po ádá zápis 
do 

 

TANE NÍCH KURZ  
PRO  DOSP LÉ A MLÁDEŽ 

 
St eda  20.30   – Základní – od 29. 9. 2010 

tvrtek  20.30 – Mírn  pokro ilí – od 30. 9. 2010 
Ned le  18.30 – Pokro ilí – od 3. 10. 2010 
Ned le  20.30 – Více pokro ilí – od 3. 10. 2010 

***  
  St eda  18.30 – Mládež – od 29. 9. 2010 

*** 
tvrtek  18.30 – ARGENTINSKÉ TANGO – od 30. 9. 2010 

 
 P ij te k nám, u nás zaparkujete, u nás není modrá zóna! 
 Kurzovné dosp lí 3.500 K  – tane ní pár 
 Kurzovné mládež – dívky 3.000 K   
  – chlapci 1.000 K  
  
D. Nová ek tel.: 603 232 116  
                  tel./fax: 323 665 510               
                  e-mail: dance.novacek@volny.cz  
                  www.kcjesenice.cz 
 


